

REFERAT Økontaktudvalg 2018 til 2021 d. 09-03-2021

Mødedato Tirsdag d. 09. marts 2021 kl. 15:30

Mødested Skype møde

Indholdsfortegnelse

Godkendelse af dagsorden.....	3
Ændring af mødedato for Økontaktudvalgsmøderne i september og december.....	4
Godkendelse af referat.....	5
Lolland Færgefart.....	6
3 Ø - turismestrategi.....	7
Offentlig toiletter på øerne.....	8
Femø; Ventehus med toilet og et bud på en plan for Femø Havn.....	9
Orientering fra øerne.....	10
Lukket:	11
Eventuelt.....	12

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Godkendelse af dagsorden til Ø-kontaktudvalget den 9. marts 2021.

Beslutning

Godkendt

Der var kommet et støttebilag til pkt. 4c – fremsendt til Inge-Lise Bistrup d.d.

Punkt 2: Ændring af mødedato for Økontaktudvalgsmøderne i september og december

00.01.00-G01-2-21

Sagsfremstilling

Leif Utermöhl anmoder om at Økontaktudvalgsmøderne i september og december flyttes. Møderne er planlagt afholdt den 13. september og 13. december.

Det foreslås, at møderne ændres til den 20. september og 20. december 2021.

Beslutning

Godkendt.

Punkt 3: Godkendelse af referat

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Godkendelse af referat fra Ø-kontaktudvalgsmøde den 7. december 2020.

Beslutning

Godkendt.

Punkt 4: Lolland Færgefart

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

a Trafiktal for 2020

Udleveres på mødet

b. Status for implementering af Den blå landevej og mulighed for Sommerpakke med gratis overfart for gående/cyklister

Sammenslutningen af Danske Småøer har informeret om, at der endnu ikke er nogen beslutning om emnerne, og at der arbejdes for sagen med regeringen og de politiske partier.

c. Procedurer for hvad der skal ske, når passagerer strander ved et færgeleje igennem længere tid, fx natten over.

Beslutning

a) Max redegjorde for fordelingen og baggrunden for Trafiktal 2020. Der var bl.a. en kraftig stigning i både cykle, trailere og personbiler i forhold til Trafiktal 2019, og der har været travshed på færgefarten.

Henrik Høegh påpegede de voldsomme udsving i sættevogne. Max undersøger om det kan være en fejl. Der har været en del korn og roertrafik fra Askø.

Peter Larsen ønskede at et evt. overskud skulle bruges til natberedskab på Askø der bl.a. ikke har egen læge.

Inge-Lise Bisted bakkede op om Askø's ønske om natberedskabet og påpegede at de øgede trafiktal jo er på trods af corona-situationen.

Henrik Høegh kommenterede på det forventede overskud på ca. halvanden mio. og muligheden for måske at indregne det i det kommende budget. Dog med forbehold for afløserfærgeregnestykket.

Bjarne Hansen redegjorde for at der kan følge en række ekstraudgifter med købet af afløserfærgen.

Formanden rundede af med at der ønskedes en klarhed over dette på majmødet hvilket blev kommenteret af Bjarne Hansen og Max Møller.

b) Formanden efterspurgte status på forhandlingerne om Den Blå Landevej og Sommerpakken og Bjarne Hansen gav sit bud på muligheden for en sommerpakke.

c) Formanden lagde ud og Ingelise redegjorde for baggrunden samt den fremsendte procedure (bilag fremsendt til medlemmerne d.d.) Bjarne Hansen påpegede at der jo ikke er et ansvar forbundet med sejlsplanen og beklagede situationen men Lolland Kommune kunne desværre være behjælpelig med overnatning, transport eller lignende. Pit-Stop i Birket eller lignende tilbud kunne måske offentliggøres på en af øerne oprettet hjemmeside.

Punkt 5: 3 Ø - turismestrategi

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Processen med projekt 3-Ø turismestrategi er godt i gang. Der er indsamlet en række nøgletal for øernes turisme, fastlagt strategiske målsætninger og defineret målgrupper. For nuværende arbejdes der med indsatsområder, og hensigten er at have en turismestrategiplan klar til præsentation inden sommeren. Projektet vil blive afrundet med en konference.

Beslutning

Formanden redegjorde for status for strategien og Inge Lise Bisted fortalte supplerende om arbejdet med rapporten og samarbejdet herom.

Punkt 6: Offentlig toiletter på øerne

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Offentlige toiletter på øerne

Herunder status på åbning/lukning af toiletter af toiletter i vores havne

Beslutning

Henrik Høegh fortalte om sine drøftelser med havnen og en åbning når coronaen er ovre kan forventes.

Punkt 7: Femø; Ventehus med toilet og et bud på en plan for Femø Havn

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Se vedhæftede bilag.

Beslutning

Inge Lise Bisted gav en lille læsevejledning om materialet der er fremsendt og redegjorde for det fremsendte. Der er en udviklingsplan for Femø på vej. Henrik Høegh kommenterede på det fremsendte. Det skal med i de kommende budgetforhandlinger såfremt der kommer et anlægsbudget svarede Bjarne Hansen. Max havde skønnet en pris og har sendt det som ønske til anlægskataloget.

Bilag

Til Teknisk Udvalg.docx

Skitseforslag - tegning til venterum og toilet på Femø Havn.pdf

Stenbideren Velkomsthushus.JPG

Punkt 8: Orientering fra øerne

00.01.00-G01-4-21

Sagsfremstilling

Orientering fra øerne

Beslutning

Jørgen Gosmer bragte godssituationen på Bandholm Havn på banen.

Der er jfr. Jørgen Gosmer problemer med at komme ombord og af borde på Askøfærgen i det der ikke længere sejles med vand i fortanken. Formanden efterlyste løsninger og Max Møller undersøger hvordan det eventuelt kan løses. Peter Larsen og Max Møller debatterede sejlads med og uden vand i fortanken. Max vender tilbage.

Christine Grube Pedersen orienterede om Femø Havns byggeprojekt Stenbideren og håber på en snarlig åbning. Vand og strøm leveret af Lolland Kommune debatteredes og Henrik Høegh og Bjarne Hansen vender tilbage med svar herpå.

Inge-Lise Bisted drøftede Femøs behov for kommunens hjælp til en række turismefremmende udgifter til øerne. Bjarne Hansen og Peter Leth Skude drøfter juraen bag og vender tilbage.

Formanden gav en orientering om den generelle situation på Fejø.

Punkt 9: Lukket:

00.01.00-G01-4-21

Punkt 10: Eventuelt

00.01.00-G01-4-21

Beslutning

-